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Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

	

Írásbeli kérdés

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyűlésről szóló 2012. évi
XXXVI. törvény 42. § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ől szóló
46/1994 . (IX. 30.) OGY határozat 91 .§-ára írásbeli kérdést kívánunk benyújtani Balog Zoltá n
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető Miniszter Úrhoz

„Onök tudják, hogy a laktózérzékeny gyerektől is elvették a magasabb összegű családi pótlékot? ”
- címmel .

Tisztelt Miniszter Úr !

Többször jeleztük aggályainkat a tartósan beteg gyermekek magasabb összeg ű családi pótlékra
jogosító betegségek és fogyatékosságok listájával kapcsolatban .

Mint az ismeretes, az egyes egészségbiztosítási tárgyú miniszteri rendeletek módosításáró l
szóló 24/2013 . (III. 29 .) EMMI rendelet szerint ma már nem minden beteg gyerek jogosul t
magasabb összegű családi pótlékra. A rendeletben módosították a magasabb összegű családi
pótlékra jogosító betegségek és fogyatékosságok listáját .

Eddig elsősorban az asztmás gyerekek kapcsán volt szó e kérdésrő l, most azonban egy újabb
állampolgári megkeresés kapcsán további problémákkal szembesültünk. Az édesanya, aki írta a
levelet, laktózérzékeny gyermekével kapcsolatos jelezte a magasabb összeg ű családi pótlékról szól ó
szabályozás módosításának hatásait . Engedje meg, hogy idézzünk levelébő l :

„Bocsánat, hogy zavarom, de egy kérdés nem hagy nyugodni, és mivel erre a kérdésemr e
miniszterelnökünktől nem kaptam válasz, gondoltam hátha Ön meg tudja válaszolni nekem, vagy
meg tudja velem értetni, hogy én vagyok a hülye, és minden úgy van jól, ahogy van .
A kisfiamnál laktóz intolerancia alakult ki melyet 2008-ban diagnosztizáltak, az is elképzelhető,
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hogy már így született, vagy épp az 1 éves korától kezd ődő kezelések következtében alakult ki ,
amiket a rendkívül ritka immunhiányára (hypogammaglobulinaemia) kapott, nem tudjuk, újszülöt t
kora óta hasfájós volt, de ez irányban sosem vizsgálták. Szerencsére az immun hiány rendeződött, a
kezelés szövődményként hozott ekcémát, légúti allergiát, és a laktóz érzékenység maradt .

Idén májusban voltunk felülvizsgálaton, és akkor közölték, hogy az új rendelet szerint nem já r
tovább a laktóz érzékenyeknek az emelt családi pótlék, és semmilyen korábbi kedvezmény, íg y
megszűnt a félárú ebéd is részére .

Igaz akciósan 360 forintért tudok neki venni egy liter tejet, háromszoros áron egy túró rudit, és a
felvágottak közül megvehetem neki a Pick termékeit, mert azok nem tartalmaznak laktózt, de nem is
tartoznak az olcsó termékek közé, és akkor még nem beszéltem a laktóz mentes sajtokról, vagy
tejfölről, joghurt árakról, mert ugye az egészséges táplálkozásnak ezek is részei .
Ami leginkább bosszant, hogy még arra sincs lehetőségünk, hogy kedvezményesen fizessek neki
ebédet mint korábban .

A gyerekemnek miért nem jár kedvezményes ebéd . . .?"

Az érintettek már többször felszólaltak a rendeletmódosítás kapcsán, tüntetést is szerveztek.
Sőt nyáron még egyeztetett is a tárca az érintett gyermekek szüleivel . A megbeszélés után a a
döntéshozók képviselő inek részéről elhangzott, hogy figyelemmel kísérik a jogszabályváltozá s
hatásait, és tervezik a módosítás követő első év adatai alapján a hatások elemzését . Elmondták ,
hogy „a betegségkategóriák körének további pontosítása folyamatos szakmai konzultációk alapjá n
időközben is megtörténik, szükség esetén a pontosítást a jogszabályalkotó megteszi” .

Sajnos mind a mai napig nem történt semmilyen változás . Legutóbb szóbeli kérdésben

érdeklődtünk Öntő l arról, hogy ténylegesen lett-e következménye a tárgyalásoknak, illetve tartották -

e szavukat arra vonatkozóan, hogy szükség esetén pontosítják a szabályozást .

Dr. Szócska Miklós válaszában elmondta, hogy továbbra is nyitottak maradtak az észrevétele k

fogadására, a szükséges intézkedéseket indokolt esetben - ahogy eddig is - továbbra is megteszik .

Sajnos, miként az említett édesanya levele is mutatja, a probléma egyáltalán nem oldódott meg ,

még csak nem is enyhült.

Allamtitkár úr sok reményt nem adott a változásra, hiszen elmondta, hogy „teljes kör ű
felülvizsgálatot nem láttunk szükségesnek, ugyanakkor minden szakmailag megalapozott javaslato t

továbbra is figyelembe veszünk szakértő bevonásával” .

Az érintett szülőkkel együtt bízunk abban, hogy végre belátják : a rendeletmódosítás számos

ponton elhibázott, és jelentős problémákat okozott az érintet családoknak, hiszen korábbi jogo s

támogatásaikat vették el .
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Mindezek miatt kérdezzük Miniszter Urat :

• Mikor várható a valódi szakmai megközelítésen alapuló módosítása a rendeletnek ?
• Van-e valódi kormányzati szándék arra, hogy ne csak szavakkal, hanem tettekkel i s

tegyenek a jogaikban megtépázott családokért ?
• Ön mit tud üzenni a laktózérkény gyermek édesanyjának, akinek leveléb ő l idéztünk?

Várjuk megtisztelő válaszát !

Az egyes miniszterek, valamint a Miniszterelnökséget vezet ő államtitkár feladat- és
hatáskörérő l szóló 212/2010 . (VII . I .) Korm. rendelet 41 . § 1) pontja alapján Ön felel a szociál- é s

nyugdíjpolitikáért, ezért kérdezzük Miniszter Urat .
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